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Staatssecretaris Henk Bleker van het ministerie van EL&I schreef deze zomer een voorwoord in een special binnen in het blad Flora Culture 

International. Bleker zegt in deze special: “Groen kost geen geld” en “Investeren in groen is investeren in een gezonde bevolking en in een 

gezonde economie.” Hoe geloofwaardig zijn de opmerkingen van Bleker in een tijd waarin overal om ons heen wordt bezuinigd op groen? 

Enkelen van onze lezers lieten hier hun gedachten over gaan en deelden die met de redactie.
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Verbeter de wereld, begin bij jezelf
Staatssecretaris Bleker lijkt tegenstrijdig over de waarde van 
openbaar groen

“De opmerkingen van Bleker zijn niet geloofwaardig, gezien de actuele bezuinigingen op groen. Bleker heeft in verschil-

lende projecten aangetoond geen echte belangstelling te hebben voor groen. Onevenredig grote bezuinigingen worden 

door hem op een stalinistische manier doorgevoerd. Scoren bij zijn agrarische achterban is het belangrijkste doel. Nee, groen 

wordt onevenredig hard getroffen door de grijze maffia. Europees gezien zijn de Nederlandse ambities uiterst bescheiden. 

De beeldvorming is misschien anders, maar in een dichtbevolkt land als Nederland is aandacht voor groen een absolute 

noodzaak.” 

 

Jochem Knol, landelijk coördinator sport Grontmij

“Ik denk dat we, ondanks bezuinigingen in krappe economische tijden, de waarde van openbaar groen hoog kunnen hou-

den. Alleen zal er door bezuinigen een ander beeld ontstaan. En is dit dan nog acceptabel? Ik denk van wel. We zijn in 

Nederland misschien erg verwend met een hoog onderhoudsniveau. Als er genoeg te besteden is, kan het niet op met de 

plannen. Met een beetje minder kan de openbare ruimte ook goed worden ingericht, maar richt het dan zo in, dat het ook 

betaalbaar onderhouden kan worden." 

 

Mathie Schuurmans , Beleidsmedewerker Natuur gemeente Alphen-Chaam

Scoren bij zijn agrarische achterban is het belangrijkste doel

Nederland is verwend met een hoog onderhoudsniveau
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Groen kost geen geld? Dat is gelul, want alles kost geld. Bleker bedoelt het echter goed. Hij bedoelt te zeggen: we moeten 

de meerwaarde van groen definiëren, uitrekenen en vastleggen. Concreet voorbeeld: een gemiddelde patiëntenopname in 

een ziekenhuis duurt normaal x-aantal dagen en levert een vermindering van x-aantal dagen op in een groene omgeving. Dat 

is dus x-dagen maal een dagtarief, reken de besparing maar uit. Ook kan het kabinet groen stimuleren door de belastingschij-

ven voor alles wat groen aangaat naar 6 procent BTW terug te brengen. Dan doet de politiek een échte bijdrage aan groen.

In tijden van crisis kun je op een alternatieve, creatieve manier aan geld komen. Overheden kunnen arealen afstoten en 

in de verkoop zetten. Zij halen daarmee geld binnen en bovendien zijn ze ook geen geld meer kwijt aan onderhoud. Met 

landgoedeigenaren kun je als beheerder regelen dat zij het land een bepaald aantal dagen per jaar openstellen voor publiek. 

Ook is er binnen een gemeente heel veel snippergroen en restgroen. Dat kan de gemeente verkopen aan particulieren tegen 

een prijs die alleen de administratieve kosten dekt. Dan wordt het aantrekkelijk voor burgers om die stukjes grond te kopen. 

Ambities moet je altijd hebben, want zonder ambities ga je ten onder. Maar in tijden van crisis moet je alleen de invulling om 

dat doel te bereiken, bijstellen en aanpassen. Groenkwaliteit behouden met minder budget vergt out of the box-denken van 

de groenbeheerder.

Jan P. Mauritz, unit manager bij Cyber.

“Bezuinigingen zijn een vaststaand feit. Als je dit combineert met een juist (correct) groenbeleid en met wat goed groen 

landelijk gezien oplevert voor de mens, kan het inderdaad zijn dat groen geen geld kost, maar geld oplevert.  

Ambities uitspreken is een gezond iets, alleen kan het voorkomen dat deze uit onwetendheid, ondeskundigheid of zelfs 

eigenwijsheid (in dit geval in de negatieve zin des woords) worden uitgesproken en uitvoering opgelegd wordt. Als groen-

beheerder kun je veel bereiken door aan te sturen op groenontwikkeling in de stad op plekken waar voldoende ruimte is en 

blijft voor groen. Dit levert op de lange termijn veel geld op en op korte termijn: minder vergaderen, onderzoeken, klachten 

en frustraties (dus ook geld, veel geld).”

 

Codi Duyster, Beheerder Bomen gemeente Arnhem

“De bezuinigingen op groen vallen erg tegen. Vijf tot tien procent van de investeringen in de openbare ruimte gaan over 

groen. In verhouding tot de rest van de de openbare ruimte is groen dus relatief gering. Er moet over die tien procent vaak 

veel bezuinigd worden om de rest in stand te houden. Negentig procent wordt ingevuld met harde materialen, industrieter-

reinen en degelijke. In de nieuwe economische orde die we meemaken, is er geen enkele behoefte aan meer harde invulling. 

Zolang bestuurders en andere investeerders op de oude voet doorgaan zullen ze proberen te bezuinigen op de verkeerde 

posten. Dat betekent op den duur een enorme kapitaalsvernietiging. Integraal denken is niet meer van deze tijd, projectmatig 

denken des te meer en dat merken we dan ook telkens weer in de geboden kwaliteit.”

Harte Hartlief, Teamleider Ingenieursbureau gemeente Almere

Overheden kunnen arealen en restgroen afstoten en verkopen

Bezuinigingen staan vast, maar je kunt nog steeds je groenwaarde creëren

Integraal denken is niet meer van deze tijd, projectmatig denken des te meer

Achtergrond

- Bi-elastische scheurvaste 
Schoeller® stof

 
-Onderzijde van de broek is afsluitbaar 
tegen wind en vooral ook teken. 

 
Verkrijgbaar in rood, grijs en blauw


